
APEL NR 1/2024 
RADY GMINY ŚWIDNICA  

z dnia 26 czerwca 2024 r.  

w sprawie projektu rozporządzenia Rady Ministrów dotyczącego szczegółowego zakresu 
i sposobów realizacji niektórych zadań Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji 

Rolnictwa 
 

na podstawie § 22 ust. 2 pkt 4 uchwały NR LVII/331/2018 Rady Gminy Świdnica z dnia 

24 września 2018 r. w sprawie Statutu Gminy Świdnica 

 

Rada Gminy Świdnica zwraca się z apelem do Rady Ministrów w sprawie 

opublikowanego projektu rozporządzenia Rady Ministrów dotyczącego szczegółowego 

zakresu i sposobów realizacji niektórych zadań Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji 

Rolnictwa.  

 

Z niepokojem przyjęliśmy informację o kolejnych zmianach zasad udzielania pomocy 

kołom gospodyń wiejskich, które znacząco odbiegają od wcześniej ustalonych reguł. Zgodnie  

z projektem, środki przeznaczone na wypłatę bonusu frekwencyjnego zostaną podzielone po 

równo na wszystkie koła gospodyń wiejskich, niezależnie od ich udziału w akcjach 

zwiększających frekwencję wyborczą. Ponadto, część tych środków ma zostać przeznaczona 

na pomoc dla producentów rolnych poszkodowanych przez tegoroczne niekorzystne zjawiska 

atmosferyczne, takie jak przymrozki wiosenne czy gradobicia. W związku z tym koła gospodyń 

wiejskich mają otrzymać pomoc w wysokości 5 tys. zł, zobowiązując się jednocześnie do 

realizacji jednego wydarzenia integrującego społeczność lokalną, zamiast dwóch, jak miało to 

miejsce dotychczas. Zniesiono także ograniczenie pomocy do kół działających na obszarze 

gmin do 20 tys. mieszkańców. 

 

Jako Rada Gminy Świdnica, wyrażamy sprzeciw wobec tych zmian. Uważamy, że 

dotychczasowe zasady udzielania bonusu frekwencyjnego były sprawiedliwe i motywowały 

koła gospodyń wiejskich do aktywnego włączania się w życie społeczne. Ponadto, ograniczenie 

liczby wydarzeń integrujących społeczność lokalną może negatywnie wpłynąć na rozwój 

lokalnych więzi społecznych i aktywność kulturalną na wsiach. 

 



Apelujemy o pozostawienie dotychczasowych zasad udzielania pomocy kołom 

gospodyń wiejskich oraz wydłużenie terminu składania wniosków do 20 września. Wierzymy, 

że takie rozwiązanie będzie bardziej sprawiedliwe i korzystne zarówno dla kół gospodyń 

wiejskich, jak i dla całej społeczności lokalnej, która „wypracowała” ten bonus tłumnie 

uczestnicząc w wyborach.      

 

 

            Przewodniczący Rady Gminy 

                   Tomasz Marczewski    
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